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Převoz v našem vlastnictví se osvědčil   
Pro úvod připomenu základní vizi, jakou jsme měli s převozním 
prámem, který spojuje naše dva břehy, tedy z Frymburku na 
Frýdavu. Ano, oba břehy jsou naše katastrální území.  

Už z úvodu je tedy patrno, že převoz jezdí sice přes jezero, ale stále v našem 
jezerem rozděleném Frymburku, no a tak tedy z tohoto základního faktu je naší 
povinností se o něj starat. Vnímáme jej od samého počátku jako nedílnou součást 
našeho krásného městečka. Z pohledu služby veřejné správy jej považujeme za 
dopravní obslužnost, tedy jako jakousi nedílnou součást dopravní infrastruktury 
důležité pro život občanů. Vize tedy byla zachovat tuto službu a najít pro ni  
rozumný způsob provozování, který by ji zachoval a sám byl schopen svůj provoz 
si samostatně financovat bez pravidelných subvencí či dotací z rozpočtu městyse. 
Jednoduše stanovit pravidla a podmínky, které toto umožní a zajistí v dostatečné 
míře. Činnost dopravní obslužnosti v naší zemi je nastavena jako veřejná služba, 
tedy je vždy dotována. Stát, kraje i města si tuto službu kupují od dopravců. Takto 
jsme to ale nechtěli.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Na Lipenském jezeře existují tři převozní prámy a jsou odlišně provozovány. 
V Dolní Vltavici je prám plně soukromý a je provozován jen a čistě na komerční bázi. 
V Horní Plané prám vlastní přímo město a samo jej prostřednictvím svých kmeno-
vých zaměstnanců provozuje, což je dost velká zátěž pro jejich rozpočet, ale vnímají 
jej také jako nedílnou součást obslužnosti pro své občany. A my ve Frymburku pře-
voz vlastníme a provozujeme jej formou pronájmu soukromému subjektu.  

Abychom žádným způsobem nezatížili rozpočet městyse prvotní investicí, 
tak jsme stanovili, že nákup tohoto prámu bude pokrytý z takzvaného předplace-
ného nájemného. Ten jsme stanovili na dobu patnácti let. S tímto způsobem  
investování máme dobré zkušenosti, např. restaurace na koupališti. Zásadní  
podmínka, kterou službu převozu ovládáme, je skutečnost, že jedině městys může 
stanovit cenu přepravy a jízdní řád. Takže shrneme-li to, tak městys prám vlastní, 
městys stanovuje cenu přepravy, městys určuje jízdní řád.  
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Teď trocha faktů a historie: 
V době začátku změn ve společ-

nosti, tedy v devadesátých letech byl  
v rámci privatizace nepotřebného ma-
jetku správy silnic ČK nabídnut převoz 
obci Frymburk. Tehdejší představitelé 
jej odmítli, zcela asi logicky, jelikož se 
jednalo pouze o převozní prám, tedy 
bez nutného zázemí (dílen, skladů a po-
zemků), což nedávalo vůbec smysl. 
Toto zázemí bohužel v uvedeném pro-
cesu privatizace našlo jiné poslání. To 
netřeba komentovat, tak to je a nic na 
tom nelze změnit. No, ale co zásadně 
zkomplikovalo situaci byl fakt, že nabí-
zený převozní prám si vzala v té době 
obec Přední Výtoň.  

Obec Přední Výtoň poté uzavřela 
nájemní smluvní vztah s frymburskými 
manželi Valíčkovými a ti převozní prám 
provozovali jako jejich partner, nájemce. 
Od manželů Valíčkových to byl velmi 
odvážný krok, který je nutné ocenit,  
jelikož to nebylo vůbec snadné. Oni 
vlastně zahájili tuto službu na komerč-
ním způsobu s vědomím toho, že lidé 
do té doby vždy tuto přepravu měli 
úplně zdarma. Každý si dovedete před-
stavit, co si museli denně vyslechnout 
za nadávky a nářky.  

Postupem času se ale technický 
stav prámu blížil konci své životnosti  
a bylo nutné hledat řešení, aby bylo 
spojení obou břehů zachováno. No  
a v tomto okamžiku jsme vstoupili do 
hry. Domluvil jsem se se starostkou 

Přední Výtoně paní Houškovou, že 
Frymburk je připraven se postarat ve 
všech oblastech o záležitost prámu,  
a tedy zajištění tohoto druhu dopravní 
obslužnosti. Zpočátku to bylo domlu-
veno tak, že bychom my byli tím, kdo 
bude mít prám v nájmu a od Výtoně  
získáme v rámci nájemní smlouvy i mož-
nost podnájmu dalšímu subjektu. Po  
získání zkušeností s tímto provozem 
bychom v následné době převozní prám 
odkoupili. Tak to i proběhlo. Na základě 
této dohody se tedy nakonec stalo, že 
výtoňští zastupitelé nám převozní prám 
koncem roku 2012 pronajali. Je nutné 
zmínit, že dalším zájemcem o proná-
jem od Výtoně byla společnost vlastnící 
převoz v Dolní Vltavici.  

Jak nám nájemní smlouva umož-
nila hledali jsme vhodného podnájemce 
– provozovatele převozního prámu. Na 
základě výběru tehdy zastupitelé vy-
brali pana Jindřicha Bouchala a ten 
tedy prám provozoval od roku 2013 pět 
let. Jen pro úplnost neúspěšný žadatel 
v tomto výběrovém řízení byl současný 
dnešní provozovatel zastoupený panem 
Antonínem Labajem. 

Po uplynutí doby pět let provozu 
jsme opět vybírali podnájemce – pro-
vozovatele. To bylo zjara v roce 2018  
a tehdy z výběrového řízení vyšel vítězně 
současný provozovatel. Podnájem měl 
trvat opět pět let do února 2022. 

V únoru 2020 jsme ale převoz za-
koupili do našeho vlastnictví na základě  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
kupní smlouvy od obce Přední Výtoň  
a tím došlo na to co jsem uvedl na za-
čátku. Musel být nastartován proces  
financování nejen koupě, ale i nutné 
opravy dnové obšívky, což bylo stano-
veno znaleckým posudkem a hlavně se 
to muselo zrealizovat jako podmínka 
dohledového orgánu, abychom vůbec 
mohli s prámem na vodu. 

Tím, že jsme se stali vlastníky a 
přijali jsme schéma financování formou 
předplaceného nájmu, bylo nutné jed-
nat s provozovatelem, s kterým byla 
spokojenost, zda má zájem na změně 
podnájemního vztahu na nájemní vztah. 
Řešením se zabývalo jedno celé jednání 
zastupitelstva, a to dne 31. 1. 2020. 
Zápis z jednání je veřejně přístupný na 
našich stránkách každému, kdo má 
zájem.

A teď čísla, kterým každý rozumí: 
 

Městys Frymburk zaplatil za koupi převozního prámu  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 2 210 000,- Kč  
Městys Frymburk celkem zaplatil za opravu dnové obšívky ve dvou splátkách  . . . . . . . . . . . . . . 1 662 000,- Kč  
(pro úplnost město Horní Planá za provedení stejné opravy zaplatilo 2 800 000,- Kč).  
Městys Frymburk obdržel celkem ve dvou splátkách předplacené nájemné  . . . . . . . . . . . . . . . . . 4 200 000,- Kč 
Výsledek je tedy, že městys touto transakcí získal  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 328 000,- Kč 

 
Závěr:  

Dnes vlastníme fungující převoz, máme velmi slušně zajištěnou službu veřejné přepravy z Frymburku na Frýdavu, ob-
čané Přední Výtoně mají přepravu zdarma, my si stanovujeme cenu jízdného a jízdní řád, naši občané mají možnost  
slevové karty. Oblast převozu je velmi dobře udržována a je důstojnou vstupní branou do našeho městečka. V neposlední 
řadě jsme na tom vydělali. Rozhodně to není špatná bilance, ale naopak je to velmi dobrý výsledek!  

Přední Výtoň na tom vydělala slušnou sumu převyšující 2,2 mil Kč, zbavila se starostí a získala pro své občany zdarma 
dopravu přes jezero. Také velmi slušné. 

Strojovka jako nová

* * * 
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Nájemce získal možnost pracovat, realizovat za smluvně daných podmínek podnikatelský záměr. V té době, kdy  
do toho šel, on stejně jako celé lidstvo na planetě netušil, že přijde nějaký COVID a podobné nepředvídatelné otřesy. Takové 
je holt ale riziko podnikání.  

To, co jsem popsal, je stručné shrnutí toho, jak jsem to v roce 2012 vymyslel, poté následně naplánoval a přirozeně 
i zrealizoval. Ano, v tomto téměř desetiletém procesu se vyskytli různí jeho aktéři, kteří požadavky cíle nebyli schopni  
naplnit, nevyužili šanci, která se jim naskytla, a proto byli přirozeně nahrazeni těmi, kteří dnešní finální cíl byli schopni  
naplnit. Tak to prostě v životě chodí. Pokud někdo tvrdí, že věci byly jinak, je to lhář a podvodník, nebo osoba trpící duševní 
poruchou s bludy. 

V pátek dne 6. 10. 2023 někdy v odpoledních, večerních nebo  
nočních hodinách nám neznámý pachatel odcizil ze skládky na cestě 
k Cihelně cca 35 m3 dřeva zpracovaného ve čtyřmetrových délkách. 
Jedná se o cestu, kterou řada našich občanů pravidelně užívá k pro-
cházkám, a proto prosím, zda si někdo nevšiml auta na odvoz dřeva, že 
by v tu dobu nakládalo a odváželo dřevo, stačí cokoliv, co by nám po-
mohlo v pátraní po tomto zloději, aby nám tuto skutečnost oznámil. 
Dřevo jsme měli na této cestě uskladněné po levé straně směrem od 
Frymburku. Bylo popsáno a zvýrazňovací barvou označeno „Městys 
Frymburk“. V jiných místech máme jistá opatření (fotopasti) ve spolu-
práci s myslivci, ale zde máme bohužel zachycený pouze neurčitý 
pohyb velkého auta. Dřevo máme, dá se říci, pod denní kontrolou,  
a proto jsme věděli dost přesný čas, kdy ke krádeži došlo. Nezdá se mi 
tedy možné, že by to byl někdo úplně cizí. Tímto nám byla způsobena 
škoda cca 100 tis Kč, což jsou peníze, které jsme mohli využít na jiné  
a všem prospěšné věci. 

Když nám před lety byla zdarma nabídnuta vyřazená 
technika – hasičská cisterna, tak jsme samozřejmě věděli, 
že je to tzv. danajský dar. S tím vědomím jsme tuto techniku 
přijali a postupně ve svém rozpočtu hledali prostředky 
včetně nějaké dotace k její úplné renovaci. Tento proces, 
který jsme rozdělili na dvě etapy, bude letos završen tím, že 
zastupitelé vybrali dodavatele dokončení generální opravy. 
Jistě jsme si oddechli, když vítěznou firmou se stala Požární 
technika Komet s.r.o., tedy ta stejná, která prováděla i první 
etapu opravy. Cena zakázky bude 1 361 734,- Kč.  Z pohledu 
zásahu při požáru je toto naše vozidlo velmi významné,  
jelikož je schopno vézt přes 10 m3 vody. Jistě už řada našich 
občanů zažila velmi příjemný pocit, když se dostala do potíží 
a měla možnost zjistit, že naši dobrovolní hasiči jsou připra-
veni pomoci. Není jiné dobrovolné činnosti, která by měla  
takový význam v oblasti záchrany majetku a životů nás 
všech. Našim dobrovolným hasičům generální opravou  
cisterny projevujeme svou úctu a poděkování za jejich práci. 
Je nutné zmínit, že v čele našich dobrovolných hasičů stojí 
velezkušený pan Václav Liebl jako starosta a samotný výkon 
jednotky vede velitel pan Karel Malák.  

Krádež dřeva městyse Frymburk

Dokončení generální opravy cisterny našich dobrovolných hasičů
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Tel: +420 955 581 440, +420 602 640 586, Fax: +420 955 581 449, Infolinka 800 521 521 

Komerční banka, a. s., pobočka Kaplice 
Pracovnice KB Vám bude k dispozici ve dnech: 

8. a 22. 11. 2023 od 10.00 do 12.00 hodin. 

Jak jsem minule informoval, tak 
na jednání zastupitelů městyse Frym-
burk v říjnu, byl vybrán dodavatel vybu-
dování této stěny kolumbária. Opět  
i zde při tomto výběrovém řízení uspěla 
firma TEZZO Tábor s r.o., která nám před 
lety budovala první etapu. To znamená, 
že máme o její práci jasnou referenci. 
Cena zakázky je 1 150 105,- Kč. Proč, 
opět stejně jako v případě generální 
opravy cisterny zmiňuji, že máme štěstí 

ve stejných dodavatelích? To je prosté, 
je to z důvodu toho, že ve výběrovém  
řízení je jen a pouze jedno hodnotící kri-
térium a tím je nejnižší nabídnutá cena.  
Dnes můžeme na řadě projektů, např. 
budování sociálních bytů, doložit, že 
postavení výběrového řízení pouze na 
tomto jednom hodnotícím kritériu, je 
přinejmenším velmi nešťastné z pohledu 
následných reklamací, odstraňování 
závad apod.  

V první půlce měsíce listopadu dojde k pokládce živičného povrchu a budování vyhýbacích míst na těchto uvedených 
komunikacích. Vyzývám tímto trvale bydlící v těchto osadách, aby sledovali informační cedule s přesnými informacemi, 
které na opravovaných komunikacích budou dodavatelem umístněné. Věřím, že tento jistý krátký diskomfort bude  
samotnou novou asfaltovou komunikací dostatečnou kompenzací.  

Jak je Vám všem známo, tak tuto 
službu nám ve Frymburku zajišťuje 
firma FCC z Českých Budějovic. Také 
všichni dobře víme, že tato služba vy-
kazuje značné nedostatky. Jak jsem 
sdělil při telefonickém jednání s před-
staviteli firmy FCC, loni to bylo špatné 
a letos ještě horší. Tento stav se nesmí 
opakovat a s tím je nutné přijmout kon-
krétní opatření. Zase jako ve všem, vše 

má své termíny, vše má své procesy, 
které vyžadují být na taková jednání ve-
lice dobře argumentačně věcně připra-
ven. Čas má i svou úžasnou stránku, že 
emoce a stres způsobené nedobře pro-
váděnou službou mající za důsledek 
spousty oprávněných stížností, křiku a 
kritiky, která se snášela na naše hlavy, 
již opadl. Samozřejmě úplně opomíjím  
těch pár lidských kreatur, které z tako-

vého stavu mělo dokonce radost. Nic-
méně o vývoji v řešení této záležitosti 
budu dále informovat nejen kolegy  
starosty Lipenska, kteří mne řešením 
tohoto úkolu pověřili, ale též naše za-
stupitele a i občany. 

Jednání s představiteli společnosti 
FCC se uskuteční dne 2. 11. 2023.   

Oto Řezáč 
starosta městyse Frymburk 

Stěna kolumbária 

Komunikace na Svatoninu Lhotu a do Náhlova

Svoz a likvidace odpadů
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Oceňujeme, že čtyři měsíce poté,  
co byla v květnu petice proti výstavbě  
rekreačních objektů na břehu jezera po-
blíž říčního kilometru 338 předložena  
zastupitelům, reagoval na ni starosta  
v říjnovém Zpravodaji. Zároveň si dovo-
lujeme upřesnit některé skutečnosti. 

Petice byla vypracována v souladu 
se Zákonem o právu petičním č. 85/1990 
Sb. s cílem upozornit zastupitele na to, 
že připravovaná výstavba zásadně a ne-
vratně poškodí jedinečný krajinný rámec, 
který je podstatnou složkou turistické 
přitažlivosti Frymburka, a že je v rozporu 
s cítěním mnoha místních obyvatel. Pod-
pisů pod peticí nebylo více než sto, jak  
se v textu praví, ale více než 180, což je 
dosti významný rozdíl. Právoplatných 
podpisů pak bylo 173 (po odečtení osob, 
které u nás nemají trvalý pobyt). Sběr 
podpisů probíhal velmi krátce a byl  
ukončen už před koncem května, a to 
především proto, že v té době již petici 
podepsalo více než 10 % trvale žijících 
obyvatel. Dosažením této hranice získal 
spolek Šumava Ne Na Prodej status  
zástupce veřejnosti pro další jednání  
s městysem a investorem. Kdyby byla 
petice pokračovala déle, jistě by se  
podpisů nasbíralo mnohem více, to však 
nebylo cílem. Dalším důvodem ukončení 
podpisové akce v květnu bylo to, aby 

mohli zastupitelé v čele se starostou  
zahájit jednání s investorem co nejdříve 
a využít k tomu letních měsíců.  

Je smutné, že starosta zpochybňuje 
oprávněnost některých podepsaných  
a dokonce pravost podpisů, aniž o tom 
předkládá jediný důkaz. Velmi hrubě se 
tím dotýká frymburských občanů, z nichž 
mnozí jsou nepochybně jeho voliči a pe-
tici podepsali ze svého niterného pře-
svědčení, nikoli pod nátlakem.  

Pokud zástupce investora tvrdí, že 
jsme petentům poskytli zavádějící, či  
dokonce lživé informace, má možnost 
bránit se soudní cestou. Než to udělá, 
měl by ale zvážit, jak jeho vlastní tvrzení 
prezentované na zasedání zastupitelstva 
a obsažené v podkladech pro stavební 
úřad, tedy že příjezdová komunikace do 
lokality je budována z důvodu zlepšení 
dopravní obslužnosti pro majitele stáva-
jících nemovitostí (čímž je míněno oněch 
několika stávajících chat), koresponduje 
se skutečností, že v daném místě již na 
internetu za astronomické ceny nabízí 
stavební pozemky pro rekreační objekty 
(aktuálně 17), jak si může každý ověřit na 
https://www.lipno-loggia.cz. 

Dohoda o snížení výšky objektů  
a kosmetická redukce jejich počtu ani  
v nejmenším nenaplňují požadavky pe-
tentů, kteří v dané lokalitě odmítají ja-

koukoli další rekreační výstavbu. Spolek 
Šumava Ne Na Prodej proto požádal 
Krajský úřad o provedení přezkumného 
řízení ve věci výstavby příjezdové komu-
nikace. Naší základní výhradou je, že  
veškeré developerské a stavební aktivity 
v lokalitě nejsou posuzovány jako celek. 
V takovém případě by totiž musely projít 
posouzením vlivů na životní prostředí 
(tzv. EIA) a hrozilo by případné zamítnutí 
celého záměru. Investor místo toho volí 
metodu postupných kroků, které prezen-
tuje jako nesouvisející, čímž se chce  
posuzovacímu procesu vyhnout. Nyní 
očekáváme, jak se Krajský úřad k naší 
žádosti postaví.  

Je zcela pochopitelné, že běžný 
občan se nemůže ve spleti administrativ-
ních procesů souvisejících s povolová-
ním výstavby vyznat. Ale každý, kdo má 
Frymburk rád a považuje ho za svůj 
domov, chápe, že výstavbou rekreačních 
objektů v tomto citlivém místě by náš 
městys přišel o velkou část svého kouzla, 
které ho tolik odlišuje od sousedního 
Lipna nad Vltavou a které by mělo být  
zachováno i pro budoucnost. 
 
 

Za spolek Šumava Ne Na Prodej 
Monika Krolová, František Frantál,  

Vladislav Smolka 

DOZVUKY PETICE FRYMBURSKÁ POLE

Vyjádření starosty městyse Frymburk:  
Nechtěl jsem se nikoho dotknout a ano, přiznávám se! V úvodu hodnocení samotné petice mezi řádky sděluji svůj 

pocit z oné petice ve smyslu úrovně odvedené práce. Ano, také jsem měl záměr citlivým způsobem sdělit svým  
spoluobčanům, aby byli jen více obezřetnější na to, co a komu podepisují. Za tím si stojím a to mi nemějte „Neprodejní  
Šumavané“ za zlé. A teď ty důkazy: 
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Vážený pane starosto, žádnou petici jsem nepodepsal. Uvedení a podpis u mého jména na petičním archu je podvod.  
Jiří Langer 

Fotomontáž oné údajné výstavby – při posouzení použitého měřítka zjistíte, že stavby peticí znázorněné jsou cca  
22 m vysoké – což je velikost pětipatrové budovy. Takže pokud dokážeme tyto stavby dostat na nějakých únosných,  
řekněme pod 10 m výšky hřebene, tak to musí být petenty vnímáno jako výhra.
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Vyjádření investora:  
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Závěr, nechť si udělá každý sám. Příště prosím „Neprodejní Šumavané“ dělejte to lépe, když už něco takového, jako dělat 
petice, máte zapotřebí. Už jen třeba z oné Vámi citované odpovědnosti k voličů, občanům. Toť vše.  

Jinak si Vás jako lidí vážím a troufnu si říct, že dokonce víc, než Vy mne. Nechci a nebudu s Vámi bojovat o slůvka, jsem 
připraven a zvyklý snášet Vaši neustálou kritiku, jelikož je to též úděl mé pozice starosty, kterou v našem městysu 25 let ze 
svobodné vůle občanů zastávám. 

Oto Řezáč 
starosta městyse Frymburk 
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Již 25 let ve funkci strarosty...
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Vánoční stromky  
Zájemci o vánoční stromky (smrčky), ať se přihlásí do 20. 11. 2023 včetně osobně na technických službách, na e-mail: 

technik@frymburk.info nebo telefonicky na čísle: +420 702 051 563 pouze v pracovní dny od 8:00 do 16:00 hodin. Na pozdější 
objednávky nebude brán zřetel. 

Městys Frymburk 

Městys Frymburk pronajme bytovou jednotku 2+kk  
v objektu občanské vybavenosti č. p. 139 ve Frymburku  

(4. nadzemní podlaží, obývací pokoj + kuchyňský kout, pokoj, předsíň, koupelna, WC).  
Centrální plynové vytápění. Nájemné 4 000,-Kč + služby.  

Žádosti zasílejte nejpozději do 20. 11. 2023 včetně.  
Formulář žádosti k vyzvednutí na úřadu nebo na stránkách městyse Frymburk. 

inzerce
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Září v naší mateřské škole bývá plné novinek, očekávání, těšení, ale také drobných slziček. Probíhá adaptační období, 
některé děti přicházejí poprvé, někdo je zase o kousíček starší, z někoho už je předškolák, někdo se přistěhoval nebo přichází 
z jiné země…, tak to v životě chodí. Pro některé děti je to náročnější část školního roku, pro druhé zase pohodička. Toto období 
se hravě zvládlo a teď už si můžeme užívat pestré nabídky nejrůznějších akcí.

Hned na začátku října nás navštívila 
Wendy se svým dalším krásným enviro-
mentálním programem o jablíčkách.  
V úvodu si děti poslechly pohádku  
„O jabloňce“, pak pomáhaly s přípravou 
moštu a vyzkoušely si další jablíčkové 
hry, pomůcky a aktivitky.  

Rodiče s dětmi nosili do MŠ jablíčka 
ze sadu – všem děkujeme za velkou spo-
lupráci – nahromadila se nám spousta  
jablek, ze kterých se vytočilo 10 l moštu.

ZPRÁVIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY 

Z jablíčkového odpadu po moštování 
jsme pekli štrůdlíky. Děti s velkou radostí 
válely, moučily, strouhaly a balily. Každé 
z dětí si upeklo ten svůj a doufáme, že se 
doma aspoň trošičku podělilo. 

Místní včelaři nás vždy obdarují me-
dem od včeliček. Děti si jím pak sladí  
v chladnějším období svůj čajík. Děku-
jeme zástupci včelařů – panu Marcelovi 
Jarolímkovi za osobní předání medu.

V krásném slunném dnu v půlce října 
jsme spolu s rodiči opečovali naši přírodní  
zahradu a za odměnu jsme si opekli na ohni 
každý to, co má rád. Moc děkujeme tatínkům 
za super pomoc při silově náročnějších pra-
cích, p. Duškovi za kompletní servis všech 
jízdních kol, maminkám za pletí a zkrášlení 
naší zahrady a všem pedagogickým pra- 
covníkům a dětem za odvoz bioodpadu ze 
zahrady. Odpoledne bylo moc vydařené  
a nesmírně si pomoci všech ceníme.

Moštování

Štrůdlování a Med od včelařů

Brigáda

O příjemné a láskyplné prostředí v naší mateřské škole se v tomto školním roce starají – Veronika, Markéta, Michal,  
Štěpánka, Lenka, Lucka, Monika, Hanka a Mariánka. 

Za kolektiv MŠ Frymburk Veronika Račáková 
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Vážení sportovní přátelé, příznivci sedmiboje!  
Minulý měsíc (18. 10.) zasedla sedmibojařská „jury“ a těsnou většinou jednoho hlasu rozhodla, že se opět pokusíme  

zorganizovat další, v pořadí již 25. ročník technického sedmiboje dvojic s tím, že uvidíme, jaký bude zájem ze strany  
sedmibojařů. V případě malého zájmu celou akci zrušíme, v případě, že se přihlásí alespoň určitý počet dvojic, tak se do  
toho, letos, resp. příští rok, ještě jednou pustíme. Doufáme, že současná epidemiologická situace nám umožní celou akci  
zorganizovat. Pokud ne, tak akci samozřejmě zrušíme. Proto bychom chtěli požádat všechny dvojice, aby při přihlášení  
uvedly jak svoje TFČ, tak i mailovou adresu. 

Pravidla jsou stejná, jako vždy. Minimální věková hranice pro účast v soutěži je 18 let, maximální není omezená. Soutěže 
se může zúčastnit libovolná (tzn. i smíšená dvojice) z Frymburku. Je povolen jeden náhradník (náhradnice), ale pouze pro  
případ onemocnění nebo úrazu apod. Po zahájení soutěže není již možné střídat.  

Přihlášky je možné zaslat písemně na mail Mir.Fligr@seznam.cz nebo se přihlásit telefonicky na TF 606 100 110.  
Přihlášky zašlete do 10. 12.2 023. Losování proběhne dne 11. 12. 2023.  

SPORTU ZDAR! M.F. 

 
  Výroční schůze SPOZ   

Srdečně Vás zveme na výroční schůzi SPOZ  

dne 15. listopadu 2023 v Pensionu Stará škola od 17 hodin  
s ochutnávkou kuchyně.  

                                                                                                                                                                        Madla Boháčová 

TECHNICKÝ SEDMIBOJ 

Srdečně Vás zveme na pravidelné  

předvánoční setkání seniorů  
městyse Frymburk,  

které se uskuteční dne 11. 12. 2023 ve 14:00 hodin  
ve Wellness Hotelu Frymburk.  

Čeká Vás zajímavý kulturní program – živá muzika, vystoupení našich dětí, 
občerstvení opět zajištěno.  

Městys Frymburk pro Vás opět zajistí rozvoz.   
Objednávejte se prosím na telefonním čísle +420 777 788 631  

u Madly Boháčové.   
Velice se těšíme na shledání.  

Za SPOZ Madla Boháčová 
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Vítání občánků

Koncem října jsme v obřadní síni městyse Frymburk přivítali naše nové občánky. Každoročně se této akce 
účastní i naši předškoláci. Děti nacvičují říkanky doma s rodiči a ve školce s paní učitelkou Veronikou. Velké 
díky rodičům za spolupráci. A protože se tvrdí, že kluky nosí čáp a holky zase vrána…, tak se tohoto děti drží 
a v čelenkových kostýmech rádi vystupují. 

Nikola Vrátilová
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20. 10. 2023  
               jsme přivítali... 

Všem dětičkám přejeme  
hodně zdraví, štěstí  
a rodičovské lásky.

Emičku

Radečka

Jonáška
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V sobotu 14. 10. 2023 proběhl v pensionu Stará škola 6. ročník soutěže o největší 
bramboru vypěstovanou v katastru Frymburku.  
 

Pěstování brambor, a s tím související samozásobování, je důležité a hlavně 
zodpovědné. A i pro to je chvályhodné, že letos přišlo 6 nových pěstitelů. Někteří 
tradiční pěstitelé se letos nezúčastnili a jejich důvody byly také zajímavé. Například  
se potvrdilo, že když se na to jde moc vědecky, nevyroste skoro nic. Někteří si zase 
mysleli, že už mají zasazeno, a když jim koncem léta vykoukly klíčky ze sklepního 
okénka místo ze země, bylo už pozdě. A někteří dokonce tvrdili, že mají od  
loňska brambor ještě dost i na další zimu, a tak sázet prý nemuseli. Toliko pohled 
do duše pěstitelů brambor. A jak to tedy vlastně dopadlo.  

Největší brambora o hmotnosti 759 g se zrodila novému pěstiteli Mírovi alias 
Jimovi Petrášovi a putovní obraz putoval do nové pěstitelské rodiny. Na 2. místě 
skončil loňský vítěz V. Pospíšil a potvrdil svou letitou pěstitelskou kvalitu s brambo-
rou o hmotnosti 686 g. 3. místo připadlo opět pro loňského nováčka soutěže  
E. Zlámalovou. Napodruhé krásných 524 g. Při této soutěži je zvláště ceněná 
i medaile bramborová. Tu vysoutěžil autor článku za bramboru 474 g.  

Ostatní pěstitelé dopadli takto: 5. P. Kyslík – 458 g, 6. M. Šuhajová – 392 g,  
7. Hartmanovi – 380 g, 8. Lena K. – 344 g, 9. M. Nekolová – 343 g, 10. L. Mrázik 
(Kygen) – 329 g, 11. M. Novák – 268 g, 12. M. Maurer – 184 g, 13. Pikartovi – 171 g, 
14. S. Tintěra – 168 g, 15. V. Zoubek – 45 g. 

Všem moc blahopřejeme a hlavně děkujeme těm, kteří nám pomohli: 
Finanční podpora – městys Frymburk, diplomy – J. Pikart, kapela – Fontanela,  
zvuk – M. Procházka, obsluha – kolektiv restaurace Stará škola a dále Vám všem, 
kteří jste nás přišli podpořit.  

Za rok na viděnou. Za spolek Zdraví Frymburk za rok na viděnou.  
Martin Nekola 

BRAMBORIÁDA 
aneb soutěž o nejhloupějšího sedláka 

Pronajmu byt ve 3+1 ve Frymburku.  
Nájemné 12 000, plus energie. Kauce dva nájmy.  Max. pro 4 osoby, pracující, bez domácích zvířat.  

Volný od 1. 1. 2024. Kontakt: +420 731 529 138.

inzerce
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Cestovní agentura OTRE hledá do svého týmu kolegyni na pozici  

Recepční – brigáda  
Místo práce: Cestovní agentura OTRE ve Frymburku   |  Termín nástupu: dle domluvy  

Náplň práce: příjem ubytovaných hostů, poskytování informací našim hostům, zapisování rybářských povolenek  
Nabízíme: přizpůsobení se tvým časovým možnostem, rádi tě všemu naučíme, zaměstnání v mladém kolektivu, možnost  
       dalšího vzdělávání, zajímavé platové ohodnocení + prémie   

 
Pro více informací volejte 723 951 980 – Michal Černocký nebo napište na: cernocky@otre.cz   

inzerce
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Dne 10. 10. 2023 jsme ve FČASu oslavili Mezinárodní Den Mateřských center. Pro návštěvníky jsme připravili ukázku 
našich programů. Dopoledne si tak děti a jejich rodiče mohli prohlédnout naší herničku, užít si skákací hrad a zacvičit si  
s Jančou. Dopoledního programu využilo velké množství maminek nejen z Frymburku, ale i celého regionu Českokrumlovska. 
Za tuto velkou návštěvnost moc děkujeme.  

Odpolední program zahájilo cvičení s Míšou. Celé odpoledne byla také otevřena tvořivá dílna a děti si vyrobily krásné  
lampiony na večerní průvod městem. Letos jsme na večerní oheň k velké radosti dětí vyzkoušeli kromě špekáčků i opékání 
marshmallows a to budeme zřejmě muset zase někdy zopakovat. 

Děkujeme UL Services za technické zajištění akce a členkám FČASu za čas věnovaný přípravě a za jejich velkou pomoc 
při konání akce. 

Za spolek FČAS Michaela Tejkalová

Z ČINNOSTI SPOLKU FČAS 

Frymburský pindík 2023 
 
Dobrá zpráva pro všechny příznivce šachů! V sobotu 18. 11. 2023 od 9:00 proběhne 
23. ročník šachového turnaje O frymburského pindíka. Tentokrát pro změnu  
v restauraci Na Hřišti. Mnohonásobný vítěz Jano Mišovič dává titul k dispozici a bude 
pomáhat s organizací turnaje. Tedy pro méně technicky zdatné nastavovat hodiny, 
zapisovat jedničky a nuly a podobně. Určitě ale nebude nikomu pokoutně radit, kam 
uklidit krále! V případě zájmu pak s ním na závěr turnaje mohou přeživší odehrát 
simultánku a to by bylo, aby se do tolika partií, hraných současně, nezamotal.  
Z 22 odehraných ročníků 14x vyhrál někdo z tria Liška, Kulík, Mišovič. První dva už 
se nějakou dobu neúčastní a Jano tedy letos také ne. Dámy a pánové, trůn je volný, 
jen na něj usednout!  
     Těším se na hojnou účast. 

Za Zdraví Frymburk Ivan Rillich, ivan@rillich.cz 
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       Doba, kdy hasiči (dříve požárníci) 
zasahovali převážně u požárů, je dávno 
pryč. Proto často na exkurzích dětem  
říkáme, že název hasiči by se spíš dal 
nahradit například názvem „univerzální 
záchranáři“. Požáry dnes zaujímají 
zhruba pětinu všech zásahů, další pě-
tinu tvoří například dopravní nehody  
veškerého charakteru, záchrana osob  
a zvířat z vody, z hloubky, z výšky či  
z uzavřených prostor nebo výtahů. Dále 
je nutno zmínit úniky nebezpečných 
látek, ať už například olej na komunikaci, 
únik látek na vodní plochu nebo úniky 
látek do ovzduší, konkrétně nejčastěji 
úniky plynu v panelových domech.  
       Zdaleka nejvíce dnes hasiči vyjíždějí 
k tzv. technickým zásahům. Co si pod 
tímto představit? Jde o celou řadu zá-

sahů, například odstraňování překážek 
z komunikací, spadlých stromů, opravu 
poškozených střech při vichřicích, trans-
porty pacientů pro záchrannou službu či 
zemřelých pro pohřební službu, likvidace 
či odchyt obtížného hmyzu, zajištění 
ploch pro přistání vrtulníku, nasvícení 
místa pro policisty, odstranění krevních 
stop, čerpání vody ze sklepů, bytů, 
pomoc se zvednutím nemohoucích 
osob v bytech, otevření zabouchnutých 
vozidel, ošetření zraněných před příjez-
dem záchranné služby včetně resusci-
tace a spoustu jiných. Pokud bychom 
měli uvést celkově nejčastější výjezdy 
hasičů, budou to nejspíše zásahy na 
otevření zabouchnutých bytů s určitým 
nebezpečím uvnitř (samotné malé dítě 
či zapnutá plotna, žehlička atd..), nebo 

by to byla záchrana 
zraněných osob z bytů, 
ke kterým se záchranáři přes zamčené 
dveře nedostanou. Ale také odstranění 
popadaných stromů po silných bouř-
kách.  
       A co vybrat z těch nejveselejších, 
netradičních či bizarních? Tak například 
doprovod labutě z našeho náměstí až  
k jezeru, vyproštění kočky z motoru 
auta, požár pole (po příjezdu zjištěno 
pouze opékání buřtů), zamotaný dravec 
v rybářském vlasci, vylovení uhynulé 
srnky z jezera, uhynulý jezevec na pláži, 
odstranění vosího hnízda (po příjezdu 
zjištěno, že vosy pouze opylovávají 
květy) a spousta dalších. 
 

Karel Malák – velitel JSDH 

SERIÁL S HASIČI – DÍL 9. 
 

U čeho všeho dnes zasahují hasiči a výběr těch netradičních  

Frymburští senioři děkuji manželům Labajovým za skvělou organizaci krásného výletu dne 3. 10. 2023 na Červenou Lhotu,  
do muzea Vltavínů a další. Při návratu jsme poseděli a zazpívali si v restauraci Jelence v Českém Krumlově. 

Frymburští senioři 

PODĚKOVÁNÍ ZA VÝLET
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MĚSÍC LISTOPAD 
 
 
 
 
 

 
       Listopad je podle gregoriánského kalendáře jedenáctý měsíc v roce. Má 30 dní.  
Jeho český název se odvozuje od padání listí, které je pro toto období ve střední  
Evropě charakteristické. Latinsky se měsíc nazývá November od latinského novem (tj. devět), neboť do roku 153 př. n. l. 
byl listopad v římském kalendáři devátým měsícem v roce. Tento název převzala i velká část evropských jazyků.  
       Listopad začíná stejným dnem v týdnu jako únor (s výjimkou přestupného roku) a březen. Podle židovského  
kalendáře připadá listopad obvykle na měsíce chešvan a kislev.  
       Astrologicky je Slunce asi první dvě třetiny listopadu ve znamení Štíra a zbytek měsíce ve znamení Střelce.  
V astronomických termínech začíná v souhvězdí Vah a končí v souhvězdí Štíra. 
       Během listopadu se na severní polokouli postupně zkracuje délka dne. Na území České republiky, přesněji na  
průsečíku 50. rovnoběžky a 15. poledníku, je první listopadový den dlouhý okolo 9 hodin a 47 minut. Slunce vychází  
přibližně v 6.50 a zapadá v 16.37 hodin středoevropského času. Poslední den v listopadu je kratší o hodinu a 20 minut. 
Slunce vychází okolo 7.35 a zapadá v 16.02 hodin středoevropského času. Během listopadu nastávají některé  
meteorické roje, jako například Andromedidy (vrcholí 9.–14. listopadu), Leonidy či Alfa Monocerotidy.  
       Podle meteorologických měření v pražském Klementinu byla od 18. století nejvyšší listopadová teplota  
zaznamenána 3. listopadu 1970 (19,5 °C) a nejnižší 23. listopadu 1858 (-16,9 °C). Průměrné listopadové teploty se  
v letech 1961–1990 pohybovaly od 2,2 do 7,9 °C. Z celého území České republiky byla nejvyšší teplota naměřena  
1. listopadu 1928 v Klatovech (24 °C) a nejnižší 28. listopadu 2010 na Rokytské slati na Šumavě (-25,4 °C). Nejvíce 
srážek za den spadlo 1. listopadu 1924 v dnes zaniklé obci Zvonková na Českokrumlovsku (159,3 mm).   
       V České republice připadá na listopad státní svátek Den boje za svobodu a demokracii a Mezinárodní den  
studentstva (17. listopadu), který připomíná uzavření českých vysokých škol nacisty v roce 1939 a také studentské  
protesty, kterými v roce 1989 začala Sametová revoluce. Od roku 2003 se také připomíná významný den – Den váleč-
ných veteránů (11. listopadu), připomínající konec první světové války v roce 1918 a veterány všech válečných  
konfliktů. Mezi 27. listopadem a 3. prosincem nastává první neděle adventní.  
       Podle listopadu jsou pojmenovány některé události, které se v tomto měsíci odehrály. V Polsku 29. listopadu 1830 
začalo Listopadové povstání proti Rusku. V německém Kielu se 3. listopadu 1918 vzbouřili námořníci a tím začala 
Listopadová revoluce, která v Německu svrhla monarchii a nastolila republiku. Jako Listopadový pogrom (německy  
Novemberpogrome) bývá někdy označována Křišťálová noc, při které 9. listopadu 1938 jednotky SA a další Němci  
zaútočili na židovské obyvatelstvo, vyrabovali a vypálili židovské domy, obchody a synagogy. 
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HAPPY HOURS JSOU TADY  
Pondělky a čtvrtky patří seniorům: Každé pondělí a čtvrtek u nás ve Wellness hotelu Frymburk bude patřit 

seniorům. Pokud i Vám je nad 60 let, stačí předložit doklad prokazující Váš věk a přijít mezi  
11:00–15:00 hod. a získáte VSTUP O 50% LEVNĚJŠÍ (90 minut, 120 minut, 180 minut) 

 
Výhodné středy pro každého: Patříte mezi milovníky saun a plavání? Vezměte s sebou do wellness dalšího 

parťáka a každou středu máte při příchodu do 14:00 1 + 1 VSTUP ZDARMA. 
Těšíme se na Vás!  
Upozornění: Happy Hours platí každou středu v měsíci. Nelze kombinovat s jinými akcemi a slevami. Neplatí 
pro svátky. Nevztahuje se na celodenní vstup. 
  

Vážení návštěvníci,  
z důvodu odstávky aquaparku bude hotel uzavřen v termínu 25. 11.–7. 12. včetně.  

Otevřeno bude opět od 8. 12. 2023. 
 
 

THAJSKÁ KUCHYNĚ JE ZPĚT!  
Navštivte naší restauraci, kde si můžete pochutnat na Vašich oblíbených klasikách jako je neodolatelný  
Pad Thai plný svěžích chutí a lahodných ingrediencí, ale to není vše! Naše menu je plné tradičních thajských 
pokrmů, které uspokojí i ten nejnáročnější gurmánský jazyk. Otevírací doba je středa až neděle od 12:00–22:00. 
 

SAUNOVÁ CEREMONIÁLNÍ NOC  
Již v sobotu 18. 11. 2023. Rezervujte si svá místa na emailu: saunovanoc@hotelfrymburk.cz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Za Wellness Hotel Frymburk Simona Flöringová 
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